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Komise rady  
jmenoványZastupitelé složili slib a zvolili vedení

PSJ prezentoval své služby sousedům 

Ustavujícímu zasedání zastupitelstva dodal slavnostní ráz sál Kulturního domu Jirkov, ve kterém se konalo. Na rozdíl od 
zasedací místnosti na městském úřadě, kde se konají běžná zastupitelstva, sál kulturního domu není vybaven potřebnou 
technikou - hlasovacím zařízením - a tak si zastupitelé museli všechna svá rozhodnutí odhlasovat „postaru“, zvednutím 
ruky. Na snímku jeden z mála okamžiků, kdy hlasovali všichni shodně - nejdřív bylo třeba schválit program. Foto LM

Rada města opět zřídila komise, kte-
ré byly zrušeny na konci minulého 
volebního období. V Jirkově pracují 
čtyři, radní zatím schválili obsazení tří 
z nich, o členech občanské komise se 
bude dál jednat. 

Od geotermálních 

vrtů město ustupuje

Rozpočet: na řadě 
je zastupitelstvo

Po čtvrtročním prodlení má Jirkov nové zastupitelstvo, jeho ustavující jednání proběhlo v Kulturním domě Jirkov    

Ve středu 26. ledna proběhlo v Kul-
turním domě Jirkov ustavující zase-
dání Zastupitelstva města Jirkov. Za-
stupitelstvo vzešlé z podzimních vo-
leb, jehož personální obsazení se ne-
změnilo ani po opakovaných volbách 
ve třech volebních okrscích, zvolilo 
starostu, místostarostu a členy rady 
města. 

Do čela města byl opět zvolen dosa-
vadní starosta Radek Štejnar (ČSSD), 
místostarostou se stal Stanislav Moute-

lík (ODS). Dalšími členy sedmičlenné 
rady města byli zvoleni Libor Duchoň, 
Michal Šáda a Jiří Tláskal (ČSSD), Li-
bor Zamazal (ODS) a Pavel Klier (Jir-
kov 21. století).

Zastupitelstvo rovněž zvolilo před-
sedy fi nančního výboru (Josef Urban,  
Jirkov 21. století) a kontrolního výbo-
ru (Jan Bošina, KSČM). 

Další, už pracovní jednání zastupitel-
stva se uskuteční 16. února. Na něm by 
měl být především schválen rozpočet 

města na rok 2011. Dosud město hos-
podaří podle rozpočtového provizoria.

V poslední době se stále častěji zdů-
razňuje rovné zastoupení žen a mužů. 
V komunální politice, alespoň v té jir-
kovské, se tento trend zatím neproje-
vuje, spíš naopak. Zatímco v minulém 
zastupitelstvu byly čtyři ženy, v no-
vém jsou dvě. Je to logický důsledek 
počtu žen na kandidátkách. Rada měs-
ta, stejně jako ta předchozí, je pak zce-
la mužskou záležitostí.

Hned dva dny po ustavujícím jednání 
zastupitelstva, 28. ledna, se mimořád-
ně sešla rada města, aby projednala 
návrh rozpočtu na rok 2011 s dosta-
tečným předstihem před jednáním 
zastupitelstva. Navrhla zastupitelstvu, 
v jehož kompetenci schválení tohoto 
zásadního materiálu je, aby tak uči-
nilo. Navržen je rozpočet v celkovém 
objemu 391 964 000 Kč. 

Dále navrhla schválení reprefon-
du starosty ve výši 120 000 korun 
a schválení rozpočtových pravidel. Ta 
vycházejí z platných právních předpi-
sů a mimo jiné stanovují, že

- celkový objem rozpočtu a jeho 
změny nad 1 000 000 Kč schvaluje za-
stupitelstvo města - po projednání ve 
fi nančním výboru a radě města 

- zastupitelstvo zmocňuje radu pro-
váděním rozpočtových opatření do 
výše 1 000 000 Kč včetně 

- rada města schvaluje rozpočtová 
opatření v rámci jednotlivých odborů 
v částkách nad 500 000 korun a roz-
počtová opatření mezi odbory do výše 
1 000 000 korun a zastupitelstvu je 
dává na vědomí. 

Výjimkou týkající se prvních dvou 
uvedených bodů mohou být případy 
vyvolané rozhodnutím vyšších orgánů 
v oblasti účelově určených prostředků.

V Podniku služeb Jirkov se koncem 
ledna uskutečnila prezentační akce, 
jíž se zúčastnili zástupci sedmi obcí 
z Chomutovska. Pozvání přijali sta-
rostové či místostarostové z Hory Sv. 
Šebestiána, Spořic, Strupčic, Údlic, 
Vysoké Pece, Málkova a Droužkovic. 
Nechyběli pochopitelně ani zástupci 
jirkovské radnice.

V rámci odborného dopoledne byly 
prezentovány služby PSJ  včetně uká-
zek techniky a jeho praktického vyu-
žití, jako například štěpkovač dřevní 
hmoty, vysokozdvižná plošina pro 
údržbu veřejného osvětlení, kolový 
nakladač, samosběrací čisticí vozy, 
kontejnerová vozidla pro svoz odpadů, 
technologie pro údržbu komunikací – 
oprava výtluků a podobně.

„Některé obce jsou našimi klienty, 
jiné by se jimi mohly nově stát,“ uvedl 
k důvodu setkání jednatel PSJ Slavo-

mír Radimec. „Navíc po volbách se 
v několika obcích změnilo vedení, tak 
jsme chtěli novým lidem ukázat, co 
můžeme případně nabídnout.“

V současné době PSJ zajišťuje pro 
okolní obce především svoz odpadu, 
ale pro některé provádí i zimní údržbu 
nebo údržbu veřejného osvětlení.

Návštěvníci zhlédli také práci štěpkovače při likvidaci vánočních stromků. 

Geotermální energie z vrtů na po-
zemcích města se „těžit“  nebude. Dů-
vodem jsou legislativní změny, které v 
současné době tento způsob získávání 
energie prakticky znemožňují. 

Město proto přehodnotilo záměry 
s využitím pozemků na okraji Jirkova, 
které byly pro zkušební vrty vytipová-
ny. Tyto pozemky by měly v budoucnu 
sloužit k výstavbě rodinných domů. 
Do úvahy přicházejí dvě varianty re-
alizace záměru: buď tu město položí 
inženýrské sítě vlastními prostředky 
a jednotlivé parcely rozprodá na indi-
viduální výstavbu nebo se najde deve-
loper, který pozemky zasíťuje a prodá 
sám. Zatím jde o úmysl, který není 
v nejbližší budoucnosti aktuální.

Otázka pro 

Radka Štejnara, 

starostu města

Bytová komise: Marcela Vohnoutová 
(předseda), Marie Popelková (tajem-
nice), Jana Bošinová, Renata Fotrová, 
Dana Jurštaková, Jiří Laurek. Kulturní 
komise: Bedřich Fryč (předseda), Iva-
na Ktodová (tajemnice), Ivo Brabec, 
Milena Sailerová, Tereza Stejskalová, 
Eva Vokurková. Komise rozvoje: Li-
bor Klas (předseda), Jitka Řeháková 
(tajemnice), Miroslav Brož, Michal 
Kácha, Miloslav Konečný, Tomáš Pro-
cházka, Filip Škapa.

Někteří občané, kteří kupují od  
města byt bez pozemku, nejsou spo-
kojeni s tím, že město jim pozemek  
později nabízí k prodeji za cenu vyš-
ší než ostatním. Jiným zase vadí, že 
neznají předem cenu pozemku pod 
bytem, který kupují. Proč jsou ceny 
pozemků rozdílné?

Při prodeji pozemků postupujeme 
podle Zásad pro pronájmy a prodeje 
nemovitostí schválených zastupitel-
stvem, která stanoví cenu 250 Kč/m².
To se týká i prodeje pozemků pod byto-
vými domy, pokud jsou ve vlastnictví 
města. Bohužel zatím všechny pozem-
ky nejsou majetkoprávně vypořádané. 
My se je snažíme odkoupit a následně 
je nabídnout kupcům bytů, a to zpra-
vidla za cenu, za níž je kupujeme. Ta 
bývá většinou vyšší než cena stano-
vená zmíněnými zásadami. Například 
když pozemek pod bytovým domem 
koupíme za 400 Kč/m², prodáváme ho 
rovněž za 400. 

Na nejbližším jednání zastupitelstva 
bude projednána změna zásad pro pro-
deje nemovitostí, která přímo stanoví, 
že pozemky pod bytovými domy, které 
město získá majetkoprávním vypořá-
dáním, koupí, darováním a podobně, 
budou prodávány za cenu, za kterou 
byly pořízeny, minimálně však za cenu 
dle zásad platných v době prodeje.
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Co možná nevíte o třídění odpadů - otázky a odpovědi

Důstojný život: nová forma pomoci 
handicapovaným a seniorům 

Koupaliště 
změní správce

Zájem o půjčky 
od města klesá

Jako dobrovolnice působí v obecně prospěšné společnosti Důstojný život studentka Claudie Kucerová, tlumočnice ve zna-
kové řeči. Na snímku komunikuje s klientem, Vladimírem Šepelákem, který projevil zájem ve společnosti pracovat.   Foto LM

Prodej pozemků

v Březenci se odkládá

Třídění odpadů je jedním ze způsobů, jak přispět k ochraně životního prostředí. V posledních letech objem tříděného odpadu narůstá, ale ukazuje se, že znalosti obča-
nů v této oblasti mají někdy značné mezery. Proto jsme připravili několik  otázek a odpovědí na toto téma, jež by měly přispět k větší informovanosti.

Zastupitelstvo bude muset projed-
nat revokaci svého usnesení z února 
2010 týkající se prodeje a zasíťování 
pozemků o výměře 28 096 m² v katas-
trálním území Březenec. Pozemek měl 
na základě loňského rozhodnutí koupit 
za cenu 200 Kč/m² Jiří Sadílek, který 
ho chtěl zasíťovat a jednotlivé parce-
ly rozprodat na výstavbu rodinných 
domů. Na přelomu roku ale odboru 
majetku města oznámil, že od koupě 
pozemků za schválených podmínek 
odstupuje. Z ekonomického rozboru, 
který si nechal zpracovat, totiž podle 
něj vyplynulo, že konečná prodejní 
cena pozemků by byla příliš vysoká 
a pozemky tudíž neprodejné. Dále 
uvedl, že je schopen pozemky koupit 
za cenu 100 Kč/m², kterou navrhoval, 
když o koupi žádal.

Rada města na slevu nepřistoupila, 
protože původně dohodnutá cena 200 
Kč/m² odpovídá ceníku vycházejícímu 
ze zastupitelstvem schválených zásad 
pro prodej pozemků. Pozemky proto 
zůstanou nadále v držení města s tím, 
že pokud se najde zájemce, který bude 
akceptovat cenu 200 Kč/m², může se 
o jejich prodeji jednat znovu.

Také letos město vyhlásí výběrové 
řízení na poskytnutí půjčky z Fon-
du rozvoje bydlení města Jirkova na 
zvelebení obytných domů a bytových 
jednotek v majetku fyzických a práv-
nických osob. Ve fondu bude k dispo-
zici milion korun. Před několika lety 
to byly dva miliony, ale  tato částka se 
postupně snižuje. Vloni občané města 
žádali o půjčku z FRB v souhrnné výši 
něco málo přes půl milionu.

Termín podávání žádostí o půjčky je 
od 21. února do 22. března. Vyhlášení 
výběrového řízení podléhá schválení 
zastupitelstva města. Zájemci o půjčky 
získají bližší informace či potřebné for-
muláře na webových stránkách města 
nebo při osobní konzultaci (p. Ktodo-
vá, kancelář č. 35 , tel. 474 616 482).

Prevence kriminality

pro školáky a seniory

Od začátku února mohou jirkovští 
senioři a zdravotně handicapovaní ob-
čané využívat služeb nově otevřeného 
centra s názvem Důstojný život. 

„Chceme nabídnout pomoc těm, kteří 
nejsou schopni se sami zapojit do běž-
ného života, těm, kteří potřebují drob-
nou pomoc nebo si jen chtějí popovídat 
a nebýt sami,“ řekla Jitka Kucerová, 
ředitelka centra. To se podařilo otevřít 
i přesto, že dotace z ministerstva práce 
a sociálních věcí, s kterými do začátků 
počítali, jim nebyly přiděleny. Provoz 
je tedy závislý na sponzorských darech 
a dotacích od úřadu práce na pracovní 

místa. Jak ředitelka zdůraznila, vý-
znamné podpory se společnost dočka-
la od Severočeských dolů, a. s. a fi rmy 
Liane.

Pětice pracovníků centra a dva dob-
rovolníci tu nabízejí pestré spektrum 
služeb nejen zdravotně postiženým, 
ale i seniorům. „Poskytujeme pomoc 
při zvládání běžných úkonů jako jsou 
hygiena, nákupy, úklid, příprava stra-
vy, běžný chod domácnosti, doprovod 
k lékaři, zprostředkování odborné lé-
kařské péče, zajištění léků nebo po-
moc při vyřizování úředních záležitos-
tí. Nabízíme rovněž relaxační masáže 

a baňkovou terapii. Zajišťujeme i po-
třeby pro nevidomé a můžeme také 
nabídnout tlumočení ve znakovém ja-
zyce pro neslyšící,“ popsala nabídku 
J. Kucerová a zároveň nastínila další 
plány. „V nejbližší době se chystáme 
připravit kurz znakového jazyka pro 
veřejnost, aby i naši neslyšící spoluob-
čané měli možnost mít více přátel.“ 

Centrum je otevřeno ve všední dny 
vždy od 8 do 16 hodin a zájemci ho 
najdou v Nábřežní ulici čp. 1745 
(Zelená ulička na náměstí). Jeho pra-
covnice jsou k dispozici i na telefonu
777 678 615.     Jitka Kucerová mladší

Někteří občané poukazují na to, že 
odpad třídí, ale separované odpa-
dy pak stejně sváží popelářský vůz. 
Znamená to, že jejich úsilí je zbyteč-
né?

Určitě ne. Separovaný plast a pa-
pír je opravdu svážen popelářským 
vozem. Sváží se však odděleně a ne 
dohromady s komunálním odpadem. 
Svozový vůz stojí několik miliónů 

děný odpad tedy rozhodně nekončí na 
skládce. 

Přesto ale občané kritizují to, že 
někdy je odpad z barevného kon-
tejneru na tříděný sběr vysypán zá-
roveň s nádobami na komunální od-
pad. Proč k tomu dochází?

Děje se tak pouze v ojedinělých pří-
padech, kdy je tříděný odpad velmi 
znečištěný a proto nemůže být vyve-

korun a provozovatel ani město si ne-
mohou dovolit luxus mít více vozů na 
různé druhy odpadů. Proto se vše sváží 
jedním vozidlem. Můžete tedy vidět, 
jak dopoledne popelářský vůz odvá-
ží komunální odpad a již odpoledne 
může tentýž vůz svážet všechen odpad 
ze žlutých kontejnerů s plastovým od-
padem, v jiný den zase odpad papíru 
z modrých kontejnerů. Správně vytří-

zen s ostatním vytříděným odpadem. 
Jeden takový kontejner se znečištěným 
obsahem by mohl zničit úsilí všech 
ostatních občanů města. Pokud by byl 
smíchán s dalším vytříděným odpadem 
ve voze, došlo by k poškození obsahu 
celého vozu. Takto znečištěný odpad 
by nebyl převzat fi rmou, která ho dál 
zpracovává.

Pokračování na str. 2

Areál koupaliště Červený Hrádek, 
který má ve správě Podnik služeb Jir-
kov, by měla od této sezony provozo-
vat Městská majetková Jirkov. Důvo-
dem zamýšlené změny jsou úspory. 

Město platí podniku služeb za provo-
zování koupaliště ročně milion korun. 
Když přejde správa na MMJ,  město za 
stejnou částku získá navíc další služby 
a investice: 600 tisíc korun bude stát 
správa koupaliště, 200 tisíc investice, 
údržba a zhodnocení areálu (nová čer-
padla, oprava chatek) a 200 tisíc údrž-
ba zahrady Kludského vily a sporto-
viště u ZŠ Krušnohorská (sekání trávy 
a odklizení sněhu).

Pokud zastupitelé změnu schválí, 
proběhne k 1. březnu.

Plán investičních akcí na rok 2011

Prvňáčků je skoro 
stejně jako vloni

V rámci dotačního programu Preven-
ce kriminality v Ústeckém kraji 2011 
připravilo město dva projekty. Dotaci 
je možné získat na neinvestiční pro-
jekty zaměřené na informování obča-
nů o možnostech a způsobech ochrany 
před trestnou činností a na projekty za-
měřené na práci s rizikovou skupinou 
obyvatel a na problematiku šikany, ná-
silí, trestné činnosti mladistvých a po-
dobně 

Připraveny byly dva projekty. Lep-
ší třída: Cílem je stmelení kolektivu, 
informovanost školáků o možnostech 
pomoci ze strany městské policie a za-
městnanců školy, zlepšení vztahů mezi 
dětmi, předcházení závadovému cho-
vání. Jde o dvoudenní výlet šesté třídy 
ze ZŠ Nerudova, v níž se vyskytly ná-
znaky šikany. Celkové náklady: 12 000 
korun, podíl města 1 200 korun.

Klidné stáří: Cílem projektu je sní-
žit riziko ohrožování seniorů a nemoc-
ných občanů a zvýšit jejich informo-
vanost, protože tato skupina je nej-
víc ohrožena trestnou činností. Půjde 
o přednášky na téma bezpečnost, v je-
jichž rámci budou seniorům nabídnuty 
bezpečnostní řetízky na dveře. Celko-
vé náklady: 60 000 korun, podíl měs-
ta 6 000 korun.

Počet obyvatel Jirkova se meziročně 
snížil o necelou stovku. K 31. prosinci 
2010 tu bylo evidováno 21 462 oby-
vatel. Ke stejnému datu o rok dřív jich 
bylo 21 540.

Naroz. Zemř. Přistěhov. Odstěhov.
  206   194     534     624

Kolik nás je

Letos přišlo k zápisům do prvních 
tříd o pět dětí víc než vloni. I když čís-
la ještě nejsou defi nitivní, nepředpoklá-
dá se, že změny budou výrazné. Prv-
ních tříd bude ve školním roce 2011/12 
deset, čtyři v ZŠ Krušnohorská a po 
dvou v ostatních třech školách.

K zápisu se dostavilo 279 dětí (vlo-
ni 274), 45 má navržen odklad školní 
docházky (stejně jako v roce 2010), do
1. tříd jich bylo vřazeno 223 (229).

Pejskaři pozor, venčení se může 
prodražit. Za tři týdny, v období od 
19. ledna do 8. února, udělili stráž-
níci 19 blokových pokut v souhrnné 
částce 6 200 korun za porušení obec-
ně závazné vyhlášky o pravidlech pro 
pohyb psů a úklid psích exkrementů. 
Pokuty se pohybovaly od stokoruny až 
po vrchní hranici sazby, 1 000 korun. 
Strážníci věnovali pozornost zejmé-
na případům, kdy chovatelé „zapo-
mněli“ po venčení svých psů uklidit 
exkrementy. Po zjištění, že domluvy 
nepomáhají, tedy přikročili k sankcím. 
Svou roli v tom zřejmě sehrála i oble-
va, v jejímž důsledku tající sníh odkryl  
nemálo nevábných pozůstatků psích 
procházek po městě. 

Zloději v marketu okrádají i zá-
kazníky. Zlodějíčci zadržení v někte-
rém z jirkovských marketů plní svodky 
strážníků celkem pravidelně, většinou 
však jdou po zboží. Výjimkou byl je-
den lednový den, kdy přijali strážníci 
hned dvě takřka totožná oznámení 
o krádeži. V prvním případě poberta 
ukradl z nákupního vozíku kabelku 
s penězi, klíči od bytu, dvěma mobi-
ly, doklady a platebními kartami. Jen 
o hodinu později na stejném místě při-
šla zákaznice o peněženku s fi nanční 
hotovosti a předplacenou BUSkartou. 
Člověk tu zkrátka nesmí hledět jen na 
„akce“ z letáků, ale i na ty skryté.
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Ervěnické národní divadlo 
chystá na březen premiéru Malířka inspirovaná tajemnem

V prosinci si U Kanára zahráli i bratři Martin (vlevo) a Ondřej Jáchymovi z jir-
kovské skupiny Con Carne, kteří vystoupili před pražským rockově písničkářským 
duem Diana Es - Petr Kadlček.                                                  Foto Luboš Mizun

Dobře utajený hudební klub: U Kanára

Provozní dotace na kino a galerii

Město chce rekonstruovat sochu sva-
tého Jana Nepomuckého stojící u Bíli-
ny v Alešově ulici. 

Umožnit by to měla dotace z Pro-
gramu na záchranu a obnovu kultur-
ních památek Ústeckého kraje pro 
rok 2011. Dotaci je možné získat na 
záchranu ohrožených hodnotných ar-
chitektonických a historických pamá-
tek. V případě restaurování kulturní 
památky může dosáhnout až 100 % 
celkových nákladů. 

Projekt, který město podalo, počí-
tá mimo jiné s odstraněním nečistot, 
doplněním chybějící části umělým 
kamenem, nahrazením zděného soklu 
za kamenný, barevnými retušemi, zvý-
razněním písma a konzervací. Celkové 
náklady zrestaurování sochy sv. Jana 
Nepomuckého podle restaurátorského 
záměru přijdou na 110 000 korun.

Svatý Jan se dočká restaurace

V návrhu rozpočtu města na rok 2011 
je vyčleněna částka na provoz Galerie 
Jirkov a kina. Bude-li rozpočet schvá-
len, nájemce kina Miloš Kubelka získá 
od města dotaci ve výši 244 000 ko-
run, což je o 100 000 korun méně než 
vloni. Toto snížení by měl kompenzo-
vat předpokládaný nárůst tržeb, který 
lze očekávat po modernizaci kina. Ta 
od listopadu minulého roku umožňuje 
promítat fi lmy ve 3D rozlišení. 

Nenápadná pískovcová socha naproti 
vietnamské večerce je téměř schovaná 
mezi dvěma tújemi.

Provozní dotaci ve výši 100 000 ko-
run by měl získat provozovatel galerie 
Josef Hána. I tato částka je oproti roku 
2010 ponížena, a to o 35 000 korun. 
Město v průběhu roku plánuje zavést 
v galerii úsporná regulační opatření, 
která by měla snížit náklady na ener-
gie. Ty činí převážnou část provozních 
nákladů galerie.

V prvním patře jednoho z domů 
v Chomutovské ulici je v provozu už 
desátým rokem restaurace U Kanára. 
Vzhledem k poloze v centru Jirkova 
je s podivem, že je téměř neznámá, ale 
jak vyplývá ze slov jejího provozova-
tele, asi to tak má být.

„Máme kapacitu čtyřicet, pade-
sát lidí, a většinou k nám chodí stálý 
okruh návštěvníků, kterým se líbí po-
dobná hudba jako mně,“ říká Martin 
Hradecký, který měl původně předsta-
vu zřídit zde hudební klub. „Měli jsme 
ale trochu problémy s hlukem, přece 
jen jsme v prvním patře, uprostřed 
zástavbya sousedům se hluk pochopi-
telně nelíbil, tak jsme původní záměry 
museli omezit.“

Je zjevné, že ve stísněných podmín-
kách nemůže postavit aparaturu žádná 
větší hudební sestava, malé podium 
v rohu restaurace, na něž se vejdou dva 
tři muzikanti, přesto čas od času ožije. 
„Časem jsme se se sousedy domluvi-
li, je to vždycky o vzájemné toleranci. 
Hraje se tu prostě jen někdy, koncerty 
jsou několikrát do roka. Občas tu vy-
stoupí nějaký písničkář, například tu 
byl Jim Čert, jedna z nejznámějších 

osobností undergroundu. Zveme také 
třeba skupiny hrající blues, bluesrock. 
Naposled tu hráli kytaristi z jirkov-
ské kapely Con Carne. Byli rádi, že si 
mohli zahrát, poprvé unplugged, před 
publikem,“ říká M. Hradecký. 

Vzhledem k uvedeným okolnostem 
je zjevné, proč se „Kanár“ nesnaží 

své aktivity ani rozšiřovat ani masiv-
něji propagovat. Ale jak provozovatel 
restaurace, která je výjimečná mimo 
jiné i absencí výherních automatů, 
dodává závěrem, kdyby se objevila 
nějaká mladá kapela z okolí, která by 
si v tomto klubovém prostředí chtěla 
zahrát, rád jí tu možnost poskytne.  

Oblíbená akce pro seniory 
v novém prostředí!

Taneční odpoledne pro seniory 
s Malou muzikou pana Vávry, které 

se koná každou první neděli 
v měsíci od 15 hodin, probíhá

v Kulturním domě Jirkov 
(u autobusového nádraží)

Vstupné 40 Kč

V sále Kulturního domu Jirkov probíhají Kurzy společen-
ského tance pro dospělé pod vedením Dagmar Knížetové. 
Jde o službu nepříliš rozšířenou, a možná proto její nabídka 
vyvolala neočekávanou poptávku. Hned na prvním kurzu se 
na parketu učilo, nebo možná znovu učilo, základům tance 
pětadvacet párů. 

„Předpokládali jsme, že dorazí kolem deseti párů, ale jak 
se ukázalo, zájem je mnohem větší,“ uvedl Bedřich Fryč, 
ředitel KVIZu. „To nás samozřejmě těší, jsme rádi, když 
můžeme poskytnout prostor vydařené akci.“ 

Taneční pro dospělé se 
těší nečekanému zájmu

Po několikaleté přestávce se vrací na divadelní jeviště vrací Ervěnické národní 
divadlo. Nově nastudovanou hrou je nejznámější dílo britského dramatika Mi-
chaela Frayna, fraška Bez roucha, kterou i u nás nastudovala řada amatérskéch 
souborů i profesionálních scén. Hra nabízí úsměvnou formou pohled do zákulisí 
divadla, ukazuje tu část divadelní představení, která zůstává divákovi skrytá - pro-
ces jeho zrodu se všemi komplikacemi, který ho provázejí. 

V již šesté hře Ervěnického národního divadla doplní herce známé z minulých 
představení (Jana Kopecká, František Bouda, Rudolf Chrpa, Radovan Kaše, Jaro-
slav Zástěra st.) některé nové tváře (účinkují Alice Flesarová, Pavla Vysoudilová, 
Ivo Brabec a Jaroslav Zastěra ml.).

Komedie Bez roucha v režii Jany Kopecké bude mít premiéru 18. března v 19 
hodin v Kulturním domě v Jirkově a první reprízu 22. března v témže čase. Vstu-
penky na druhé představení budou v předprodeji v informačním centru v Kostelní 
ulici.

Do řady osmi desítek výtvarníků, 
kteří prezentovali svá díla v Galerii 
Jirkov, se zařadili Kristina Folprechto-
vá a manželé Jitka a Richard Kantovi. 
Kristina Folprechtová, úspěšná seve-
ročeská malířka, kromě obrazů vytváří 
také vitrážové objekty a šperky. Její 
dcera Jitka se vydala ve stopách matky 
a spolu s manželem založili v Lubenci 
na Karlovarsku úspěšnou vitrážnickou 
dílnu (vitráž – okno z barevných skel 
spojovaných olověnými pásky).

Vernisáž v jirkovské galerii se tak 
opět stala malou slavností a jako ob-
vykle tu panovala příjemná atmosféra. 
O tu se mimo jiné představila i Jitka 
Kantová, která ve svém úvodním slovu 
představila práce své matky i rodinné 
dílny. Milým doplňkem byl hudební 
doprovod, jehož se ujali dva mladí mu-
zikanti, Matěj Kanta na trubku a klavír 
a Vítek Šašek na saxofon.

Větší část tvorby K. Folprechtové je 
vystavována v zahraničí, pro jirkov-
skou výstavu tedy vytvořila speciální 
sérii obrazů inspirovaných polodraho-
kamy. „Maminka je šamanka, zabývá 
se věcmi záhadnými a obestřenými ta-
jemstvím, jako jsou znamení zvěrokru-
hu, vykládání z karet, tajné symboly, 
mýty a legendy,“ vysvětlila s úsměvem 
inspirační zdroje tvorby své matky Jit-
ka Kantová.

Co se týče díla vitrážnické díly Kan-
tových, za zmínku stojí nejen okno pro 
obnovovaný kostel sv. Jiljí v Libyni, 

autenticky restaurované podle předlohy 
z konce 11. století, ale i drobnější prá-
ce. Ty jsou, stejně jako šperky Kristiny 
Folprechtové, prodejné, takže kdo hle-
dá inspiraci pro pořízení originálního 
a přitom hodnotného dárku, měl by 
zamířit do jirkovské galerie. Ale tip 
platí pochopitelně i pro ty, kteří by se 
chtěli „jen“ podívat. Výstava potrvá do 
28. dubna.

Foto ze zkoušky nové hry: Jaroslav Zástěra st. (vlevo) jako Zloděj, Ivo Brabec 
jako Milovník.                                                                             Foto Luboš Mizun

Kristina Folprechtová a jedno z jejích 
znamení zvěrokruhu.
◄ J. a R. Kantovi: Mayský kalendář.

Výstavu obrazů doprovází šperky a vitráže, které kromě Kristiny Folprechtové vytvořili Jitka a Richard Kantovi  
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Fotokronika: co se kde šustlo Retro sloupek - Čím žil Jirkov před půl stoletím   Retro sloupek - Jirkovští legionáři   Retro sloupek    

DDM měl karneval v kulturním domě...

Jirkovští legionáři I.- Jan Lank

V úvodní části seriálu jsem uvedl, 
že prvním legionářem, kterým vlastně 
začal můj zájem o legionáře v našem 
regionu, byl Jan Lank. I z tohoto dů-
vodu se s jeho životem seznámíme jako 
s prvním ze všech jirkovských legioná-
řů. Je velmi těžké na tak malém prosto-
ru jej popsat, vždyť rukopis životopisu 
zabírá celé tři strany.

Jan Lank se narodil 20. dubna 1896
v Kateřinkách. Odveden na vojnu 
byl v roce 1914 a po vypuknutí Velké 
války v létě téhož roku narukoval 26. 
srpna k jindřichohradeckému 75. pě-
šímu pluku, se kterým odjel 21. února 
1915 na ruskou frontu. Do zajetí upadl 
23. června téhož roku. Po dvou letech 
v ruském zajetí se přihlásil jako dob-
rovolec do československého vojska
a 19. července 1917 byl zařazen do 
7. střeleckého pluku. 

Jako velitel družstva absolvoval ce-
lou řadu bojů počínaje střetem s Něm-
ci u Bachmače a konče boji na Sibiři. 
Z Vladivostoku odplul se svým plukem 
již jako desátník 23. května 1920 na 
lodi Ixion do Ameriky, odkud dále po-
kračoval do Evropy na lodi Belgic. Do 
vlasti přibyl 28. června 1920. Usadil 
se v Třebušicích, oženil se a založil 
rodinu. Jako ocenění jeho zásluh byl 
pozván na pohřeb T. G. Masaryka 14. 
září 1937 do Prahy. Tou dobou již ro-
dina bydlela v Ervěnicích a Lank se 
živil jako horník.

V době ohrožení republiky v roce 

1938 narukoval do armády a po jejím 
rozpuštění se i s rodinou uchýlil do 
vnitrozemí. Tam se usadil v Březových 
Horách, kde nalezl práci v dolech. To 
se mu stalo osudným, protože za heyd-
richiády byl zatčen a odsouzen za od-
bojovou činnost k deseti letům vězení, 
které si odpykával v káznici v St. Ge-
orgen-Bayreuthu. V době, kdy na jaře 
roku 1945 věznici osvobodili Ameri-
čané, vážil pouhých 45 kilogramů. Po 

zotavení se i s rodinou přestěhoval do 
Jirkova. Zaměstnán byl na váze na 
dole Fortuna. Prodělané útrapy se 
však podepsaly na jeho zdraví, takže 
již 14. června 1947 předčasně zemřel. 
Dochované fotografi e i vzpomínky ho-
voří o tom, ža jeho pohřeb byl jedním 
z nějvětších v poválečném Jirkově. 
A pomník nad jeho hrobem, na němž je 
legionářská symbolika, je široko dale-
ko jediný.                   Miroslav Jančar

Československá legie v Rusku.

Pojmy legie-legionáři byly jako označení pro čs. vojáky ze zahraničí zavedeny u nás až po skončení 1. světové války. 
V jejím průběhu to byli prostě dobrovolci či dobrovolníci, v Rusku si říkali bráškové. 

Na samém počátku byla Česká Družina složená z českých krajanů v Rusku. Vznikla již 12. srpna 1914 a tvořilo ji zprvu 
720 dobrovolníků. Ti byli po četách rozptýleni mezi ruské pluky. V únoru 1916 došlo k jejímu rozšíření na Čs. střelecký pluk. 
Ten se stal základem pro vznik dalších pluků – 1., 2. a 3. střeleckého pluku, které tvořily Čs. střeleckou brigádu. Brigáda se 
vyznamenala 2. července 1917 ve slavné bitvě u Zborova. Postupně vznikly další pluky, kterých pak bylo celkem dvanáct. Ve 
dnech 8. - 13. března 1918 došlo k bojům u Bachmače proti německým jednotkám, které umožnily ústup Čs. sboru z Ukraji-
ny na východ. Kromě střeleckých pluků vznikly dva pluky jezdecké, dělostřelectvo, nemocnice, týlové a další jednotky. Na 
konci Sibiřské anabáze, kdy docházelo k celé řadě bojů s bolševickými vojsky po celé délce Sibiřské magistrály, čítalo Čs. 
vojsko na Rusi již téměř 60 000 vojáků, kteří byli v letech 1919 – 1920 přepraveni z Vladivostoku do již vzniklého Česko-
slovenska. Odhaduje se, že v Rusku padlo kolem 4 100 čs. vojáků, jejichž hroby jsou rozesety od Ukrajiny po Vladivostok. 
Poslední vojáci se do vlasti vrátili na podzim roku 1920 – dva roky po skončení Velké války.

Společné foto legionářů před ervěnickou sokolovnou (těsně před obsazením po-
hraničí Němci). Zadní řada zleva: Rudolf Fiala, Petr Farský, František Dvořáček 
(?), Jan Lank, Bohumil Hampacher, František Šebek, Josef Jánský, Josef Roub, 
Gustav Habarta, Karel Bečvář. Přední řada zleva: Albín Macháček, Václav Pa-
roubek, neidentifi kovaný, Antonín Holman, František Matouš, Vojtěch Kleisner, 
Alois Matouš, František Bešta.

Fotografi e pochází z archivu B. Hampachera. Pozná někdo neidentifi kovaného 
legionáře ? Jeho osudy jsou zatím neznámé...

V Kulturním domě Jirkov se uskutečnil tradiční karneval Domu dětí a mládeže 
Paraplíčko. Sešlo se na něm dvě stě účastníků, z toho přes osm desítek dětí v mas-
kách či kostýmech. Byl pro ně přichystán program plný tance a soutěží. Protože  
v minulých ročnících se ukázalo, že je velmi obtížné určit nejlepší masku, ve výbě-
ru pomohl los. Odměněni byli také nejlepší tanečníci, vlastně – celkem pochopi-
telně – tanečnice. Na snímku jsou při přebírání sladkých odměn.            Foto LM

...Jonatán ve školní tělocvičně

Také Mateřské centrum Jonatán přichystalo pro své „klienty“ karneval. Ten se 
od karnevalu Paraplíčka lišil věkovým průměrem jeho návštěvníků. Vzhledem 
k zaměření centra na předškoláky převládala mezi maskami právě drobotina. Jak 
připomněla jeho vedoucí Žaneta Klůcová, jejich karneval láká rok od roku víc 
lidí. Letos jich bylo kolem sto šedesáti, z toho dětí v kostýmech bezmála šedesát, 
takže si organizátoři museli pronajmout tělocvičnu ve škole ve Studentské ulici. 
Kromě tanečního parketu a občerstvení byla pro účastníky maškarního veselí při-
chystaná matrace, která byla rovněž zamaskovaná, a to za pirátský škuner, takže si 
děti mohly dosyta zařádit. Spokojena byla zjevně i kouzelná víla.            Foto LM

Výstavba
Krajským harmonogramem byla 

našemu městu na r. 1961 přidělena 
v státní bytové výstavbě kvota 484 
bytových jednotek ( Poz. Stavby Brno 
444 byt. jedn., PS Hradec Králové 20 
byt. j., Báňské stavby Most 20 byt. j.). 
18 nedokončených jednotek převez-
mou na r. 1962 PS Ústí n. L.

Převážnou část bytové výstavby v Jir-
kově převzaly PS Brno. V rámci areálu 
sídliště Nové Ervěnice se dokončují 
mimo bytové jednotky také občanské 
vybavení: mateřská škola pro 120 dětí, 
jesle pro 55 dětí, samoobsluha typu C 
(otevřena v únoru 1961), sběrna obuvi 
a prádla.

V sídlišti převzata 1. etapa kotelny se 
3 kotli a strojním zařízením (bez zaří-
zení zauhlovacího a odstruskovacího).

V novém sídlišti bylo mimo střed 
dokončeno a převzato MěNV i veřejné 
osvětlení. Veřejné osvětlení je kombi-
nováno těmito typy: karlovarský zvon 
s výbojkou a zářivkou a karlov. zvon 
v zářivkovém provedení. Střed sídliště 
bude osvětlován systémem výbojko-
vým.

Soukromá výstavba. V r. 1961 byly 
dány do užívání 2 rodinné domky. 
V ul. Jiráskově soukromému staveb-
níkovi s. Stopovi, v Zátiší soukr. stav. 
s. Ovesnému. V rámci rekonstrukce
byl předán do užívání 1 domek na 
Havlíčkově náměstí p. Paslovi. Běžná 
oprava byla provedena u 22 rod. dom-
ků, převážně ve staré části města. 

V sídlišti Nové Ervěnice byly dle ná-
vrhu ze dne 16. III. 1961 pojmenovány 
ulice těmito názvy (viz tabulka): ▼

Listování kronikou města - rok 1961 - I.

Sčítání obyvatelstva
Ve dnech 20.II. – 7. III. 1961 konalo 

se sčítání obyvatelstva, domů a bytů.
Dílčí výsledky sčítání:
Jirkov měl k 1.III. 1961 
10 073 obyvatelů, z toho 
  9 586 s trvalým pobytem
 (4 795 mužů, 4 791 žen)
     484 s dočasným pobytem
Na území Jirkova bylo
792 rodinných domků
  43 zeměd. usedlostí
312 nájemních domů
  11 ubytovacích zařízení
  21 provisorních staveb
Celkem počet bytů: 2 934
z toho trvale obydlených 2 819
občas obydl.       10
neobydl.     108
Byty podle velikosti:
     49 garsonier
   516 byt. jed. o kuchyni a 1 pokoji
1 335 byt. j. 2+1
   746 byt. j. 3+1 
     95 byt. j. 4+1 
     38 byt. jed. 5+1 a více.
Obytná plocha celkem  10 046,6 m².    

náměstí 1. máje ul. Říjnové revoluce 
ul. Karla Popelky (padl za osvob.) ul. dr. Vrbenského
ul. Hrdinů  ul. Osvobození
ul. Bedř. Pacholíka (padl na barik.) ul. Jos. Šimka (zahynul v konc. táboře)
ul. J. K. Tyla ul. Fr. Schmieda (padl na barikádě)
ul. Karla Zbírala (zahynul v koncentr. táboře) 

Školní kolo soutěže, které proběhlo v prvním únorovém týdnu v sále základní 
umělecké školy, rozhodlo o tom, kdo postoupí do okresního kola národní soutě-
že uměleckých škol, vypsané ministerstvem školství. V konkurenci tří stovek žáků 
hudebního oboru se prosadil tucet nejlepších: Adam Braun, Magdaléna Dočkalo-
vá, Monika Duong (na snímku vlevo), Klára Dvořáková, Alena Kelbichová, Josef 
Kemr, Marie Leitgebová a Eliška Rejsová - klavír, Viktorie Dvořáčková - housle, 
Marcela Jelínková (na snímku vpravo), Linda Roncová a Denisa Jenčová - kytara. 
Postupujícím patří gratulace a přání úspěchu při měření sil s muzikanty ze ZUŠ 
z Kadaně, Klášterce nad Ohří, Vejprt a Chomutova.          Foto Milena Sailerová

Nejlepší postupují do okresního kola



Středa 16. 2. 17.30 hodin
Let`s Dance - hudební romance USA, 
139 Kč, 3D
Středa 16. 2. 20.00 hodin 
Čtvrtek 17. 2. 9.30 a 17.30 hodin 
Rodinka - rodinná komedie ČR, 79 Kč
Čtvrtek 17. 2. 20.00 hodin 
Tron Legacy - sci-fi  USA, 144 Kč, 3D
Pátek 18. 2. 9.00 a 18.00 hodin 
Expediční kamera - dokumenty o cesto-
vání ČR, 65 Kč
Sobota 19. 2. 15.00 hodin a 17.30 hodin 
Fimfárum - do třetice všeho dobrého - 
loutkový ČR, 129 Kč, 3D
Sobota 19. 2. 20.00 hodin 
Let`s Dance - hudební romance USA, 
139 Kč, 3D
Neděle 20. 2. 15.00 hodin
Středa 23. 2. 17.30 hodin 
Letopisy Narnie: Plavba Jitřního pout-
níka - fantasy USA, 129 Kč, 3D
Neděle 20. 2. 17.30 hodin 
Harry Potter a Relikvie smrti (1) - akč-
ní fantasy USA, 79 Kč
Středa 23. 2. 20.00 hodin 
Pátek 25. 2. 17.30 hodin 
Vše pro dobro světa a Nošovic - doku-
mentární groteska ČR, 79 Kč
Čtvrtek 24. 2. 19.00 hodin 
Živě z Berlína - divadelní muzikál, 29 Kč 
+ dobrovolný příspěvek na náklady
Pátek 25. 2. 20.00 hodin
Sobota 26. 2. 20.00 hodin
Hezké vstávání - komedie USA, 79 Kč
Sobota 26. 2. 15.00 hodin a 17.30 hodin 
Gnomeo & Julie - animovaná komedie 
USA, 109 Kč, 3D
Neděle 27. 2. 15.00 hodin 
Kuky se vrací - dobrodružný ČR, 59 Kč
Neděle 27. 2. 17.30 hodin 
Poslední vládce větru - dobrodr. fantasy 
USA, 109 Kč, 3D

Středa 2. 3. 17:30 hodin 
Velké podmořské dobrodružství - příro-
dopisný dokument V. Británie, 79 Kč, 3D
Středa 2. 3. 20:00 hodin 
Čtvrtek 3. 3. 17:30 hodin
Ostrov svaté Heleny - hudební roadmo-
vie ČR 
Čtvrtek 3. 3. 20:00 hodin
Pátek 4. 3. 17:30 hodin 
Neděle 6. 3. 17:30 hodin 
Správci osudu - akční thriller USA, 79 Kč
Pátek 4. 3. 20:00 hodin 
Alenka v říši divů - fantasy USA, 129 
Kč, 3D 
Sobota 5. 3. 15:00 a 17:30 hodin 
Hurvínek na scéně - rodinný ČR, 60 
Kč, 3D
Sobota 5. 3. 20:00 hodin 
Dál než se zdálo - romant. komedie USA 
Neděle 6. 3. 15:00 hodin 
Alvin a Chipmunkové 2 - animovaný 
USA, 49 Kč
Středa 9. 3. 17:30 hodin 
Alenka v říši divů - fantasy USA, 129 
Kč, 3D 
Středa 09. 3. 20:00 hodin
Bastardi - dramatický příběh, 79 Kč
Čtvrtek 10. 3. 17:30 hodin
Pátek 11. 3. 20:00 hodin
Sobota 12. 3. 20:00 hodin
Světová invaze: Bitva o L. A. - akční 
sci-fi  USA, 109 Kč
Čtvrtek 10. 3. 20:00 hodin
Pátek 11. 3. 17:30 hodin
Nickyho rodina - dokument, 79 Kč
Sobota 12. 3. 15:00 a 17:30 hodin
Rango - animovaný, 79 Kč
Neděle 13. 3. 15:00 hodin
Kouzelná chůva Nanny McPhee 2 - ro-
dinný, 69 Kč
Neděle 13. 3.17:30 hodin
Fotři jsou lotři - komedie, 79 Kč
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KULTURNÍ KALENDÁŘ

PROGRAM KINA 

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE                                                            informace na telefonu 474 654 313

Pátek 18. 2. 15 hodin. Turnaj v deskových hrách. Určeno pro děti od 6 - 8 let (člověče 
nezlob se, mikádo, domino) a 9 - 14 let (ligreto, digit, hexeto, bum!)

KVIZ                                                                                                   informace na telefonu 474 684 560

Čtvrtek 17. 2. 19 hodin. Kabelky. Divadelní představení. Kulturní dům Jirkov. 
Pátek 18. 2. 20 hodin. Reprezentační ples ZŠ Budovatelů. Kulturní dům Jirkov.
Pátek 25. 2. 20 hodin. Myslivecký ples města Jirkova. Kulturní dům Jirkov.
Neděle 6. 3. 15 hodin. Taneční odpoledne pro seniory s Malou muzikou pana Vávry. 

Kulturní dům Jirkov. 

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA                                           informace na telefonu 474 654 077

Středa 23. 2. 17 hodin. Výstava žáků. Sál Základní umělecké školy. Výstava žáků vý-
tvarného oboru na téma - Království, podílelo se na ní kolem 80 žáků.

GALERIE JIRKOV                                                                         informace na telefonu 607 842 291

Kristina Folprechtová, Jitka a Richard Kantovi. Výstava potrvá do 28. dubna 2011.

ROOSEVELTOVA 704, WWW.KINOJIRKOV.NAINTERNETU.CZ, TEL.: 474 680 337

Co možná nevíte o třídění odpadů...
Dokončení ze str. 2
Jsou některé zóny, kde jsou s tří-

děním odpadu větší problémy než 
jinde?

Většina občanů se již odpad třídit na-
učila. Jsou však i tací, kteří třídí špatně 
či odhazují odpad do špatných nádob. 
Někdy to může být jen jeden občan 
z domu, který odhazuje komunální od-
pad do nádoby na tříděný odpad a tak 
znehodnotí celý obsah nádoby. Někte-
ré lokality jsou stále problematické a je 
zde opakovaně zjišťováno špatné tří-
dění, to znamená, že mezi vytříděným 
odpadem je větší množství komunální-
ho odpadu. Jedná se například o ulice 
Na Borku, SNP, Mládežnická, Ná-
břežní, dále jsou to stanoviště Žižkova 
ulice střed, Hornická střed, Studentská 
u výměníku a Osvobození dole. 

Jak lze tomuto nešvaru zabránit?
Pomoci může každý. Pokud někdo 

uvidí souseda či někoho jiného odha-
zovat do kontejneru na tříděný odpad 
něco, co do nádoby nepatří, měl by na 
to slušně upozornit či vysvětlit, kde 
dělá chybu. Lepší je souseda upozornit 
včas než se stále dívat, jak odpad, který 
jste pečlivě třídili, je kvůli němu zne-
hodnocován. Také je možné upozornit 
městskou policii nebo odbor majetku 
města a útvar investic na městském 
úřadě, jedná-li se o opakované poško-
zování odpadu. 

V kontejnerech nebo u nich se ale 
objevuje spousta jiných věcí, které 
tam nepatří. Kam je občan má uklá-
dat a co mu hrozí, když je prostě slo-
ží u popelnice?

Ze zákona vyplývá povinnost  třídit, 
odkládat či předávat na určená místa 

i mnoho dalších druhů odpadů, jako 
například kovy, nápojové kartony, ob-
jemný komunální odpad, elektrozaří-
zení z domácností, pneumatiky, sta-
vební odpad, biologicky rozložitel-
ný odpad (odpad ze zeleně a vánoční 
stromky), nebezpečné odpady (léky, 
zářivky a výbojky, barvy, elektrické 
akumulátory, baterie, galvanické člán-
ky, některé oleje  a jiné). Vyhrazená 
místa pro jednotlivé druhy odpadů 
jsou daná  místní vyhláškou (odpado-
vé nádoby, sběrný dvůr, kontejnery na 
biologický nebo objemný odpad, aj.). 
Rozhodně tímto místem není prostor 
vedle odpadové nádoby, jak si někteří 
občané chybně vysvětlují. Za špatné 
třídění separovaného odpadu  je mož-
né uložit občanovi pokutu až do výše 
tří tisíc korun, za neoprávněné zalo-
žení skládky nebo odkládání odpad-
ků mimo vyhrazená místa až do výše 
50 tisíc korun. 

Co se děje dále s tříděným odpa-
dem, který je z města svážen? 

Každý druh je zvlášť odvážen do 
Chomutova do fi rmy Ekoselect a. s., 
kde je upravován na dotřiďovací lin-
ce. Tam se odpady třídí podle dalšího 
zpracování a zároveň se odstraňují 
nežádoucí příměsi a nečistoty. Každý 
druh  plastů je zpracováván jinou tech-
nologií, protože mají odlišné složení 
a vlastnosti. Z PET láhví se vyrábějí 
vlákna, která se používají jako výplň 
zimních bund a spacáků nebo se při-
dávají do takzvaných zátěžových ko-
berců. Z fólií (sáčků a tašek) se opět 
vyrábějí fólie a různé pytle, například 
na odpady. Pěnový polystyren slouží 
k výrobě speciálních cihel. Ze směsi 

plastů lze vyrábět odpadkové koše, 
zahradní nábytek, zatravňovací dlaž-
bu, protihlukové stěny u dálnic apod.  
Plast je nejžádanějším a nejlépe odmě-
ňovaným druhem z těchto separova-
ných odpadů.

Jak je to s využitím papíru?
Také papír se třídí na různé druhy, 

zvlášť je třeba vytřídit noviny, časopi-
sy, kartony a podobně. Po vytřídění se 
slisuje. Slisovaný sběrový papír slouží 
k výrobě nového papíru, přidává se do 
směsi na jeho výrobu. Papír je možné 
recyklovat až sedmkrát. Z recyklova-
ného papíru se vyrábí například novi-
ny, sešity, lepenkové krabice, obaly na 
vajíčka nebo toaletní papír. 

A co sklo?
Skleněné odpady se nejprve předtři-

ďují ručně, jsou z nich odstraněny nej-
větší kusy nečistot. Při výrobě bílého 
skla se nikdy nesmí dostat do pece sklo 
barevné. Navíc se tam nesmí dostat 
žádná jiná nečistota, kov, keramika, 
porcelán atd. Po předtřídění střepy pu-
tují na speciální automatickou linku ří-
zenou počítačem, kde je směs pomocí 
soustavy drtičů a sít upravena na kva-
litu požadovanou zpracovatelem. Ze 
směsi střepů jsou odstraněny drobné 
nečistoty (víčka a další drobné před-
měty) a jsou podrceny na požadova-
nou velikost. Směs z barevného nebo 
čirého skla se odváží ke zpracování do 
skláren. Upravená směs ze střepů se 
přidá do výchozí směsi k výrobě nové-
ho skla. Ušetří se při tom jak energie, 
tak i množství primárních surovin, při-
čemž sklo se dá takto používat vlastně 
donekonečna. Nejčastěji se tak vyrábí 
opět skleněné obaly. 

Kulturní dům Jirkov, pátek 25. března 19 hodin
Wabi Daněk

Koncert známého písničkáře
Vstupné 170 Kč

Předprodej vstupenek od 25. února
 na Informačním centru Jirkov, tel: 474 654 265.
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Krušnohorská bílá stopa: 
závod završily koláčové prémie

Mladší přípravka Ervěnic se v turnaji prosadila

O vítězích rozhodly tie-breaky

Krušnohorská bílá stopa 2011 právě odstartovala. Na snímku start hlavní mužské kategorie.                  Foto Jan Franc st.

Poslední lednový víkend proběhl na Lesné už čtvrtý roč-
ník závodu Krušnohorská bílá stopa. Sněhové i povětrnostní 
podmínky byly ideální, závod proběhl za slunného počasí 
a jak dodal Antonín Herzán z organizačního výboru, hlavní 
závod měl tentokrát i dramatické rozuzlení, když jako první 
se blížili k cíli tři závodníci s minimálními odstupy, takže 
o vítězství se soupeřilo téměř do posledních metrů.

Napínavý až do konce třetího setu  
byl fi nálový souboj domácího Daniela 
Kokeše a teplického Kryštofa Zapské-
ho na celostátním tenisovém turnaji  
mladších žáků v tenisu, který pořádal 
ve dnech 19. – 20. ledna Tenisový klub 
Jirkov. Šťastnějším na konci utkání 
byl domácí Kokeš, když po výsledku 
6:2, 6:7 v prvních dvou setech vyhrál 
rozhodující tie-break 10:7. A to k utká-
ní nastupoval po vítězném fi nálovém 
boji ve čtyřhře, v němž společně s do-
mácím Víťou Adamem vybojoval tur-
najový titul po výhře 6:2, 6:7 a 10:8. 
Soupeřem jim byla dvojice Zapský se 
Šimonem Ilievem ( K. Vary).

Vítězné poháry a drobné  věcné  ceny  
věnované skupinou  Czech – coal, a.s. 
tedy tentokrát zůstaly doma v jirkov-
ském klubu.

POZVÁNKA  na  další  halové  celo-
státní  turnaje  TK  Jirkov  :

29. – 30.1. baby tenis
 12. – 13.2.  mladší  žáci 
26. – 27.2.  baby tenis
12. – 13.3.  baby tenis   

Koncem ledna se v německém St. 
Wendelu uskutečnilo mistrovství svě-
ta v cyklokrosu. Je celkem známé, že
čeští cyklokrosaři si v něm vedli 
úspěšně, když ve třech ze čtyř katego-
rií získali medaile, z toho díky Zdeňku 
Štybarovi i tu nejcennější. Málokdo 
ale možná ví, že mezi trojicí žen, jež 
reprezentovaly Českou republiku, byla 
i Martina Mikulášková z Jirkova. 

Přestože je ještě kadetka, závodila 

v kategorii žen a řadu dospělých a zku-
šenějších soupeřek nechala za sebou. 
Na start ženského závodu, z něhož 
naše země díky Kateřině Nash rovněž 
neodešla bez medaile, se postavilo 46 
závodnic z devatenácti zemí. Mikuláš-
ková, která na vrcholných akcích zatím 
především sbírá zkušenosti, dojela na 
29. místě. To vzhledem k jejímu věku 
rozhodně nelze pouvažovat za neú-
spěch, naopak za příslib do budoucna.

Jirkov má zastoupení ve 
světové cyklokrosové elitě

Lednového 
fotbalového 
turnaje mlad-
ších přípra-
vek v Mostě 
se zúčastnily
také jirkov-
ské fotbalové 

Jirkovačka Martina Mikulášková na trati v St. Weldenu za sebou nechala sedm-
náct soupeřek, vesměs starších a zkušenějších.               Foto Miroslav Mikulášek

Vyhlášení výsledků mělo už tradiční sladkou tečku. Jeho 
součástí totiž bylo pohoštění – každý závodník dostal koláč, 
přičemž do čtyř z nich měly být zapečeny výherní kupony. 
Kdo měl štěstí, mohl si tedy „vykousat“ 500, 1 000 nebo 
1 500 korun, případně hlavní cenu, dvoudenní pobyt v Hor-
ském hotelu Lesná, který byl spolu se Sportovním klubem 
policie Most organizátorem závodu. 

Atmosféra ve velkém stanu, v níž běžci vychutnávali ko-
láče s nadějí na výhru, byla posléze ještě veselejší, když se 
ukázalo, že pořadatelé v rámci organizačního zápalu zapekli 
do koláčů o dva žetony víc, takže výherců koláčových bonu-
sů bylo nakonec šest. Vítězů tak bylo podstatně víc než těch 
na trase. Ostatně podle spokojenosti, jež zakončení zdařilé 
akce doprovázela, byli vítězi vlastně všichni – organizátoři 
i sportovci.

Výsledky muži - hlavní kategorie: 1. Jan Franc (LK Slovan 
Karlovy Vary), 2. Miroslav Balatka (SKI Jilemnice), 3.Jan 
Kolaja (Ski klub Jablonec).

Ženy: 1 .Adéla Budíková (Ski klub Jablonec), 2. Simona 
Jiřičková (SK Policie Maják Jablonec), 3. Kateřina Paskero-
vá (Skiservis Mára & Žižk. tyg).

Jan Franc ml. se blíží do cíle s minimálním odstupem před 
druhým Janem Balatkou. Vítěze nakonec dělilo od jeho pro-
následovatele pouhých šest vteřin.           Foto Jan Franc st.

celkovým vítězem turnaje Admirou
remizovala 2:2. Ze skupiny tak postou-
pila z druhého místa na horší skóre, 
přičemž k souboji o celkové vítězství 
v turnaji jí scházelo vstřelit jediný gól. 
V duelu o třetí místo pak Ervěničtí jas-
ně přehráli soupeře z Karlových Varů 
4: 0.

„Výsledkově to vypadá jednoznačně, 
ale hra byla celkem vyrovnaná,“ řekl 
po turnaji spokojený trenér jirkovské-
ho fotbalového potěru Roman Hradský 
a připomněl, že úspěch je dílem celého 
týmu. „Hráli jsme se čtrnácti dětmi, na 
tři čtyřky se dvěma brankáři. Střídali 

jsme pravidelně bez rozdílu výkonnos-
ti. O to lepší pocit mám z předvedené 
hry.“

naděje a jejich vystoupení lze hod-
notit jako úspěšné. Ervěnice hrály ve 
skupině se Souší, Mostem, Děčínem 
a týmem Admira Praha. Skupinou pro-
šla ervěnická přípravka bez porážky, 
když tři severočeské soupeře porazi-
la, aniž dostala gól, a jen s pozdějším 

Vítěz jirkovského turnaje, domácí 
Daniel Kokeš.         Foto Luboš Mizun

Závod byl pořádán jako otevřené Mistrovství Unie tělo-
výchovných klubů policie. Změřit své síly v něm přijelo 88 
lyžařů (71 mužů a 17 žen) z různých koutů republiky, napří-
klad z Karlových Varů, Jablonce, Děčína, Jilemnice, Prahy, 
Plzně či Teplic. Závodníci rozdělení do čtyř kategorií vyběhli 
na trať dlouhou něco přes třináct kilometrů (ženy poloviční 
trasa). Zajímavostí bylo, že závod si vybrali – zřejmě jako 
součást zimní přípravy na sezonu – i zástupci vodních spor-
tů. Ve výčtu klubů jich bylo hned několik, nejbližším a snad
nejpočetněji zastoupeným byl oddíl Kanoistika Chomutov. Který koláč skrývá peněžní prémii?       Foto Luboš Mizun

Třináctým a čtrnáctým kolem pokra-
čoval krajský přebor 1. třídy ve stol-
ním tenise. Hráči jirkovského céčka, 
kteří vedou tabulku, nejprve zavítali  
do Roudnice. Domácí začali lépe a za 
bouřlivé podpory diváků získali vede-
ní 6:3. Závěr však patřil hostům, kteří 
výborně zvládli koncovku. Jan Pavlica 
v posledním zápase ze stavu 0:2 otočil 
na 3:2 a udělal tak rozhodující bod.

Druhý den hráli Jirkovští ve Štětí. 
Domácí vedli již 8:5 a 9:7, hosté však 
v dramatickém závěru nakonec uspěli, 

když Jan Pavlica v posledním zápase 
ze stavu 0:2 na sety opět otočil na 3:2 
a vyrovnal na 9:9. Na řadu tak přišla 
závěrečná čtyřhra, ve které spolu s 
Jiřím Stříbrským opět zvítězili. Po ví-
kendových dramatech si tak mužstvo 
upevnilo pozici na čele tabulky.

Výsledky: Roudnice nad Labem B -
KST Jirkov C 8:10 (body hosté: Stří-
brský 4, Pavlica 3, Traspe 2, Veselý 1). 
Štětí B - KST Jirkov C 9:10 (body hos-
té: Stříbrský 4,5, Pavlica 3,5, Traspe 1, 
Veselý 1).                                          pv

Stolní tenisté si upevnili vedení
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